
	

Informacija o načinu rješavanja problema nastalih u sprovođenju Zakona o 
izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma koji su, usled 

stečaja preduzeća, ostvarili pravo na starosnu penziju 

 

          Na sjednici Vlade koja je održana 25.avgusta 2016. godine, zaključkom br-
08-2372, Vlada je obrazovala Radni tim u čijem sastavu će biti predstavnici 
Kabineta potpredsjednika Vlade za ekonomsku politiku i finansijski sistem, 
Ministarstva finansija, Ministarstva saobraćaja i pomorstva, Ministarstva ekonomije 
i Ministarstva rada i socijalnog staranja, sa zadatkom da za sljedeću sjednicu Vlade, 
pripremi i Vladi dostavi informaciju o načinu rješavanja problema nastalih u 
sprovođenju Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata 
aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na starosnu penziju, 
koja će sadržati i predlog za rješavanje problema isplate otpremnina radnicima 
Jadranskog brodogradilišta AD Bijela, Rudnika boksita AD Nikšić, FEP-a, 
Montavar Metalca d. o. o., Prerade i Kovačnice koji su ostvarili pravo na penziju.    

          U skladu sa zaključkom Vlade Radni tim je održao sastanak 30.avgusta 2016. 
godine, na kojem su prisustvovali: prof.dr Vujica Lazović, potpredsjednik Vlade za 
ekonomsku politiku i finansijski sistem, Milorad Vujović, potpredsjednik Vlade, dr 
Vladimir Kavarić, ministar ekonomije, Boris Marić, ministar rada i socijalnog 
staranja, Ivan Brajović, ministar saobraća i pomorstva, Dragan Kujović, državni 
sekretar u Ministarstvu ekonomije,  Dragana Djuranović,zaštitnica imovinsko-
pravnih odnosa Crne Gore, Damir Rašketić, sekretar Ministarstva ekonomije, 
Tijana Prelevic, v.d. Direktorata za rad  i Goran Jovetić, savjetnik potpredsjednika 
Vlade za ekonomsku politiku i finansijski sistem.  

          Zbog hitnosti u rješavanju problema, na zajedničkoj sjednici Komisije za 
ekonomsku politiku i finansijski sistem i Komisije za politički sistem, unutrašnju i 
vanjsku politiku,koja je održana 30.avgusta 2016.godine, razmatrana je informacija 
u vezi sa problemom nastalim  u sprovođenju Zakona o izmirenju obaveza prema 
radnicima KAP-a koji su usljed stečaja preduzeća ostvarili pravo na starosnu 
penziju. 

          Nakon diskusije i sagledavanja cjelokupne situacije u vezi sa problemom 
nastalim u sprovođenju Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata 
aluminijuma koji su, usljed stečaja preduzeća, ostvarili pravo na starosnu penziju, 
konstatovao je da:  

• Doneseni Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata 
aluminijuma Podgorica koji su, usljed stečaja preduzeća, ostvarili pravo na 
penziju nije terminološki precizan naročito u dijelu izračunavanja 
pojedinačnih iznosa otpremnina, kao i pitanja socijalnog programa, da li se 



	

zakonska odredba odnosi na trenutno važeći socijalni program ili Socijalni 
program potpisan 2009. godine.  

• U cilju uspostavljanja principa pravičnosti zakonsko rješenje bi trebalo da 
tretira sva lica u Crnoj Gori koja su stekla pravo na prijevremenu  penziju, 
kao što su radnici: FEP-a, Rudnici boksita Nikšić, Montavar Metalac, 
Prerada, Kovačnica Jadransko Brodogradilišta Bijela, Kovačnice, Prerade, 
Košute Cetinje, zaposlene u javnoj administraciji ( penzioneri iz Uprave 
policije) i dr.  

• Zakonom o budžetu Crne Gore za 2016.godinu opredijeljena su sredstva u 
iznosu 5.450.000,00 eura za otpremnine za penzionere KAP-a i ta sredstva se 
nijesu koristila veće se i sada nalaze na poziciji na kojoj su bila opredijeljena 
Zakonom. 

• Vlada je na sjednici od 28.aprila 2016.godine razmatrala Informaciju u vezi sa 
Zakonom o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma 
Podgorica koji su, usljed stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju I 
nakon razmatranja donijela zaključke: 

“1. Vlada je usvojila Informaciju o problemima u sprovođenju Zakona o 
izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata aluminijuma Podgorica koji su, 
usljed stečaja preduzeća, ostvarili pravo na penziju.  

2. Implementacija ovog zakonskog rješenja je nesprovodiva. Naime, njime je 
predvidjeno da se: „visina pripadajuće otpremnine definiše shodno važećem 
socijalnom programu koji je sačinjen za radnike KAP-a“. Imajući u vidu činjenicu 
da jedini socijalni program za radnike KAP-a precizira: „rješavanje problema viška 
zaposlenih u Kombinatu aluminijuma Podgorica, Preradi i Kovačnici ne odnosi se 
na radnike koji su po bilo kom osnovu stekli uslov za penziju i koji zasnuju radni 
odnos kod novih vlasnika KAP-a, Prerade i Kovačnice“, isključena je mogućnost 
korišćenja prava po osnovu socijalnog programa za radnike koji su ostvarili pravo 
na penziju. Sem toga, ovaj zakon ima i diskriminatorski karakter, jer stavlja u 
neravnopravan položaj radnike ostalih crnogorskih preduzeća koji su u 
prethodnom periodu ostvarili pravo na penziju po istom osnovu (Rudnici boksita 
Nikšić, Montavar Metalac, FEP, Prerada, Kovačnica), pa bi  njegovo sprovođenje 
izazvalo opravdani revolt bivših radnika ovih preduzeća. Takođe, Vlada podsjeća da 
je donošenjem ovog zakona, bez analize fiskalnog uticaja, ozbiljno dovedena u 
pitanje održivost javnih finansija.  

3. Vlada podsjeća da je, i pored naprijed istaknutog, nakon donošenja ovog 
zakona ispunila obavezu i obezbijedila potrebna  sredstva za njegovu realizaciju u 
Budžetu za 2016. godinu u iznosu od 5.450.000 eura. 



	

4. S ozbirom da Skupština mora još jednom razmotriti ovaj zakon zbog 
njegove nesprovodivosti Vlada preporučuje: 

a) da Skupština odustane od predloga rješenja kojim se u neravnopravan 
položaj dovodi veliki broj radnika koji su ova prava ostvarivali više godina unazad, 
ili 

b) da, ako ipak istraje na rješenju koje Vlada ocjenjuje neprincipijelnim i 
problematičnim sa stanovišta fiskalne održivosti, propiše da se ovo pravo odnosi na 
radnike koji su u istom statusu (Rudnici boksita, FEP, Montavar Metalac, Prerada, 
Kovačnica) u okviru Budžetom za to rezervisanih sredstava.  „ 

          Nakon sagledavanja cjelokupne situacije i detaljne analize problema predlaže 
se Vladi da donese sljedeće zaključke: 

1. Vlada je usvojila Informaciju o načinu rješavanja problema nastalih u 
sprovođenju Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata 
aluminijuma koji su, usled stečaja preduzeća, ostvarili pravo na starosnu 
penziju.  
 

2. Vlada je zaključila da ostaje pri zaključcima Vlade donesenim na sjednici 
Vlade 28.aprila 2016.godine, nakon razmatranja Informacije o problemima u 
sprovođenju Zakona o izmirenju obaveza prema radnicima Kombinata 
aluminijuma Podgorica koji su, usljed stečaja preduzeća, ostvarili pravo na 
penziju.  
 

3. Vlada je konstatovala da od donošenja zaključaka iz tačke dva ovih 
zaključaka nije dobila izjašnjenje Skupštine Crne Gore u vezi sa 
preporukama Vlade  i s tim u vezi, a u cilju objektivnog i mirnog rješavanja 
problema, još jednom preporučuje Skupštini Crne Gore da zauzme stav u 
skladu sa Vladinim preporukama od 28.aprila 2016.godine. 

 

  

 

 




